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PvdA 

Vraag 7 

Wat doet de minister om differentiatie in de taken van gemeenten mogelijk te 

maken? 

 

Antwoord 

Ik geef mijn reactie op dit voorstel in mijn brief die ik in maart 2011 naar uw 

kamer zal sturen. In deze brief geef ik mijn visie op het binnenlands bestuur, de 

Wgr plus, provinciale opschaling en de infrastructuurautoriteit. 

 

Vraag 10 

Acht de minister zich, analoog aan lokale regeling, ook verantwoordelijk voor de 

melding van nevenfuncties van Tweede Kamerleden? 

 

Antwoord 

• De plicht tot openbaarmaking van nevenfuncties voor politieke 

ambtsdragers heeft met ingang van 24 maart 2010 een wettelijke basis 

(Staatsblad 2010, 122). Dit geldt ook leden van de Tweede Kamer. 

• De verantwoordelijkheid voor melding van nevenfuncties ligt bij de 

politieke ambtsdrager zelf. 

• Het orgaan waar betrokken politieke ambtsdrager werkt, is 

verantwoordelijk voor het bijhouden van een register. In dit geval dus de 

Tweede Kamer. De beoordeling of een bepaalde nevenfunctie een relatie 

heeft met de uitoefening van een bepaalde politiek functie, moet ook in de 

eerste plaats daar plaatsvinden. 

 

Vraag 11 

Ziet de minister geen rol weggelegd voor CdK’s en burgemeesters op gebied van 

integriteit (zie Limburg)? 

 

Antwoord 

Het lid Heijnen stelde een vraag over de positie van Cdk’s en burgemeesters bij 

integriteitproblemen in gemeenten.  

In de praktijk vervullen zij vaak al een rol als er zich incidenten voordoen. Mijn 

voorganger minister Ter Horst wilde deze rol formeel regelen.  

 

In de Gemeentewet zou geregeld kunnen worden dat de burgemeester een 

zorgtaak heeft voor de gemeentelijke integriteit. Als daar door lokale 

omstandigheden aanleiding voor is, zou ook de CdK een bemiddelende en 

sturende rol moeten kunnen vervullen. Ook dat gebeurt al vaak in de praktijk. 

Ook deze rol van de CdK zou ik in de Provinciewet willen verankeren. Ik zal 

bezien of ik voorstellen aan de Kamer zal zenden. 
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Vraag 13 

Wat wil dit kabinet met verbetering dienstverlening en vermindering lastendruk? 

Ook met de betaaltermijnen? 

 

Antwoord 

 Het kabinet streeft naar een compacte, efficiënte en dienstverlenende 

overheid.  

 Begin 2011 presenteer ik een aanpak voor het verder verbeteren van de 

dienstverlening en verminderen administratieve lasten voor 

burgers, professionals en medeoverheden. 

 Conform het regeerakkoord betekent dit dat vanaf 2012 jaarlijks de 

administratieve lasten met 5% worden verlaagd voor burgers.  

 Voor professionals wordt verder gewerkt aan vermindering van de 

regeldruk binnen de domeinen veiligheid, onderwijs, zorg en sociale 

zekerheid. 

 De overheid betaalt facturen binnen dertig dagen. Op 

termijnoverschrijding volgen in beginsel boetes. 

 

VVD 

Vraag 15 

Kan de Minister de zittingsduur van de huidige waterschapsbesturen verlengen tot 

na de gemeenteraadsverkiezingen, om zodoende ruimte te creëren om de 

kieswijze van de besturen te wijzigen en daar de benodigde duidelijkheid over te 

bieden jegens de politieke partijen die al in 2011 voorbereidingen moeten treffen 

de verkiezingen van 2012? 

Antwoord 

• Voorop staat dat het in eerste instantie aan mijn collega minister van 

Infrastructuur en Milieu is om het initiatief te nemen tot het wijzigen van 

de kieswijze van de waterschapsbesturen. Uiteraard is mijn ministerie 

betrokken vanwege de algemene verantwoordelijkheid voor 

verkiezingsprocedures, en vanwege de verantwoordelijkheid voor een 

goed binnenlands bestuur. 

• Momenteel wordt onderzocht wat de mogelijkheden zijn voor een nieuwe 

regeling waarbij de waterschapsbesturen indirect door gemeenteraden 

worden gekozen. 

• Over de vraag over de zittingsduur heeft de minister van I&M advies 

gevraagd aan de Kiesraad. Dit advies volgt waarschijnlijk nog voor het 

eind van dit jaar. 
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Vraag 16 

Gaat de minister praten met gemeenten over deelraden? Kiest de minister voor 

het Haagse model voor deelraden? 

 

Antwoord 

 Alleen Amsterdam en Rotterdam hebben deelgemeenten.  

 Een wijziging van de Gemeentewet tot afschaffing van de bevoegdheid van 

gemeentebesturen om deelgemeenten in te stellen, zal ik op korte termijn 

in procedure brengen. Over het concept wetsvoorstel zal ik nog contact 

hebben met Amsterdam en Rotterdam. Ik wil echter voortvarend 

uitvoering geven aan deze afspraak uit het regeerakkoord. Wat mij betreft 

gaat de afschaffing in met ingang van de raadsverkiezingen 2014.  

 Welke keuzes Amsterdam en Rotterdam vervolgens maken ten aanzien 

van de inrichting van het bestuur – uiteraard binnen de kaders van de 

Gemeentewet  behoort tot de gemeentelijke autonomie. 

 

Vraag 18 

Wat is het beleid van de minster t.a.v. een kleinere overheid en hoe wil de 

minister op dit onderwerp opereren? 

 

Antwoord 

• De taakstelling voor de rijksdienst van 1,52 miljard euro in 2015 is in het 

regeerakkoord verdeeld over de departementale begrotingen. Invulling 

van deze taakstelling is een primaire verantwoordelijkheid van de 

verschillende ministers.  

• Een meer gezamenlijke aanpak van de bedrijfsvoering en de in het 

regeerakkoord aangekondigde clustering van uitvoerings  en 

toezichtsorganisaties kunnen een belangrijke bijdrage aan de taakstelling 

leveren. Ik zal daarvoor een uitvoeringsprogramma voorbereiden. 

Volgende maand wil ik de Kamer nader informeren over de voornemens 

van het kabinet ten aanzien van de invulling van de taakstelling bij het 

Rijk.  

• Ook via de bestuurlijke kant zal ik streven naar een kleinere overheid. Via 

decentralisatie en de daarmee samenhangende vergroting van de 

efficiency zal de overheid kleiner en beter werken. En tot slot ook door als 

Rijk taken niet meer uit te voeren (bv. inburgering, ISV).  

 

Vraag 19 

We moeten af van stemmen met een rood potlood. Wat zijn de plannen van de 

minister? Dit moeten we programmatisch aanpakken. Er moeten niet alleen 

formulieren aangepast worden. 
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Antwoord 

In de evaluatie van de verkiezing van de Tweede Kamer, die recent naar uw 

Kamer is gezonden, is op deze punten ingegaan. Volgende week, op 9 december, 

hebben we hier ook een Algemeen Overleg over. Ik neem aan dat we in het 

komende AO uitgebreid over deze punten zullen spreken. 

 

Ik heb oog voor de knelpunten die zich voor kunnen doen bij het tellen van 

papieren stembiljetten. Het huidige stembiljet is daar mede de oorzaak van. Dat 

is de reden waarom voormalig staatssecretaris Bijleveld, met instemming van uw 

Kamer, heeft besloten om te onderzoeken of een nieuw stembiljet kan worden 

ontworpen dat ook met elektronische hulpmiddelen is te tellen. Dat onderzoek is 

gaande en ik vind dat de uitkomsten daarvan moeten worden afgewacht.  

 

Daarbij wordt er niet alleen gekeken naar het tellen van het stembiljet maar ook 

naar de wijze waarop partijen en kandidaten op het stembiljet worden vermeld. 

Dat is van belang voor kiezers die niet goed kunnen zien en voor mensen die niet 

goed kunnen lezen. Dit punt vind ik net als de heer Van Beek zeer van belang.  

 

Tenslotte zou ik toch nog willen wijzen op de oorzaken die er toe hebben geleid 

dat er besloten is niet meer elektronisch te stemmen. Het zou niet verstandig zijn 

om die te vergeten. Het ging mis omdat er onvoldoende aandacht was geweest 

voor de beveiliging. Daardoor kon de stichting “wij vertrouwen stemcomputers 

niet” aantonen dat de stemcomputers konden worden gemanipuleerd. En dan heb 

ik het niet over het punt van de straling. Ik heb het dan over het kunnen wijzigen 

van de programmatuur. Zouden in toekomst stemcomputers weer worden 

ingevoerd, dan kunnen we er zeker van zijn dat er voor elke verkiezing discussies 

zullen zijn over de beveiliging ervan. Ik betwijfel of de organisatie van de 

verkiezingen daarmee gediend zal zijn. 

 

Vraag 20 

Welke plannen heeft de Minister voor het stemmen van mensen met een 

handicap? 

 

Antwoord 

Er wordt onderzoek gedaan of een nieuw stembiljet kan worden ontworpen. 

Daarbij is aandacht voor personen met een handicap. Er wordt gekeken naar de 

wijze waarop partijen en kandidaten op het stembiljet worden vermeld. Dat is van 

belang voor kiezers die niet goed kunnen zien en voor mensen die niet goed 

kunnen lezen. Dit punt vind ik net als de heer Van Beek zeer van belang. Verder 

verwijs ik ook naar mijn antwoord op de vorige vraag. 

 

Vraag 21 

Welke maatregelen wil de Minister nemen om het stemmen voor kiezers in het 

buitenland gemakkelijker te maken? 
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Antwoord 

In de evaluatie van de verkiezing van de Tweede Kamer, die recent naar uw 

Kamer is gezonden, is op deze punten ingegaan. Volgende week, op 9 december, 

hebben we hier ook een Algemeen Overleg over. Ik neem aan dat we in het 

komende AO uitgebreid over deze punten zullen spreken. 

 

Ik memoreer dat naar aanleiding van de verkiezing van de leden van het 

Europees Parlement reeds is besloten om een aantal maatregelen te treffen, 

namelijk:  

• Registratie mogelijk maken bij de vertegenwoordigingen van Nederland in 

Aruba, Curaçao en Sint Maarten (in plaats van bij de gemeente Den Haag); 

• Mogelijk maken dat de kiezers die vanuit het buitenland stemmen hun stem 

ook met andere kleuren dan rood kunnen markeren op het stembiljet. Dit om 

het aantal ongeldige stemmen te verminderen; 

• Mogelijk maken dat kiezers hun registratieformulier en kopie bewijs 

Nederlanderschap via email kunnen opsturen. 

 

Ook is toegezegd te onderzoeken of het stembiljet zodanig kan worden aangepast 

dat het op een eerder tijdstip aan de kiezer kan worden verstuurd en de kiezer 

het eerder kan terugzenden. Dit punt wordt meegenomen in het onderzoek naar 

een nieuw model van het stembiljet. 

 

Vraag 22 

Gaat de minister regelen dat de eigen wachtgeldregeling (naast APPA) van 

provincies en gemeenten stopt? 

 

Antwoord 

In de volgende fase van de uitwerking in de lagere regelgeving van de voorstellen 

van de commissie Dijkstal, ben ik van plan de mogelijkheid voor raden om bij 

verordening een pensioen  en uitkering te regelen, te schrappen. Dit vergt geen 

wijziging op wetsniveau. Uiteindelijk moet de Appa de enige wet pensioenwet 

voor politieke ambtsdragers worden 

 

Begin dit jaar zijn de Dijkstal wetsvoorstellen aanvaard. Vervolgens zijn de 

onderwerpen die nog dit jaar uitgewerkt moesten worden in lagere regelgeving 

opgenomen (sollicitatieplicht en verrekening neveninkomsten).  

In 2011 worden de overige onderwerpen opgepakt, waaronder dit onderwerp. 

 

Vraag 25 

Waarom is er geen VOG verplicht voor wethouders en gedeputeerden? Verzoek 

om een uniforme regeling 

 

Antwoord 

 Dit is primair een zaak van de gemeenten en provincies zelf.  

 Wethouders worden benoemd door de gemeenteraad. Gedeputeerden door 

provinciale staten.  
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 Voormalig staatssecretaris Bijleveld heeft de gemeenten en provincies 

hierover aangeschreven.  

 Haar advies was om benoemingscommissies in te stellen. Deze zouden in 

het bijzonder ook aandacht moeten besteden aan het integriteitsaspect.  

 Bestuurders dienen van onbesproken gedrag te zijn. In dat kader zou ook 

om een Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) kunnen worden gevraagd. 

Ik ben daar voorstander van. 

 

 

SP 

Vraag 26 

Ziet de Minister mogelijkheden om te bezuinigen op het provinciale takenpakket? 

 

Antwoord 

De mate van gastvrijheid van Bestuursorganen vormt in mijn ogen geen 

graadmeter van de mogelijkheid van mogelijke bezuinigen daar. Ik heb de Kamer 

toegezegd om in januari duidelijkheid te verschaffen over het nieuwe 

verdeelmodel. Daar in zijn bezuinigen verwerkt die het vorige kabinet al had 

vastgesteld.  

 

Vraag 28  

Steunt de minister het voorstel dat herindeling alleen mag als de bevolking er om 

vraagt? 

 

Antwoord: 

• In het regeerakkoord is het volgende over gemeentelijke herindeling 

opgenomen: 

‘Gemeentelijke herindelingen komen alleen van onderaf tot stand. De 

provincie heeft een actieve rol bij de oplossing van bestuurlijke en 

financiële knelpunten.’ 

• Lokaal draagvlak voor een herindelingsvoorstel is een belangrijk criterium 

voor het kabinet. Gemeentebesturen, zo laat de praktijk zien, investeren 

veel in het draagvlak onder de bevolking. Dat betekent overigens niet dat 

daarmee altijd de tegenstand tegen herindeling kan worden weggenomen.   

• Tijdens het wetgevingsoverleg met uw Kamer heb ik aangegeven dat ik 

nog eens zou kijken of het nodig is om het huidige Beleidskader 

gemeentelijke herindeling aan te passen.  

• Dat wil ik in dialoog met gemeenten en provincies gaan doen. Ik wil dan 

kijken naar het gehele voorbereidingsproces bij herindeling en de 

rolverdeling tussen gemeenten en provincies en ik zal daarbij ook kijken 

naar de houdbaarheid van de huidige spelregels rondom het betrekken 

van de inwoners bij voorgenomen herindelingen. Daar wil ik nu inhoudelijk 

nog niet op vooruit lopen.  
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Vraag 29 

Kleinschaligheid provincies en taakdifferentiatie. Wat is de opvatting van de 

minister van het voorstel van de PvdA voor meer soevereiniteit in eigen kring? 

 

Antwoord 

Ik geef mijn reactie op dit voorstel in mijn brief die ik in maart 2011 naar uw 

kamer zal sturen. In deze brief geef ik mijn visie op het binnenlands bestuur, de 

Wgr plus, provinciale opschaling en de infrastructuurautoriteit. 

Wat het concept van de soevereiniteit in eigen kring betreft, wijs ik er op dat dit 

betrekking heeft op de eigen verantwoordelijkheid, waarin de overheid niet dient 

te treden. Kennisname van dit concept maakt duidelijk dat dit geen betrekking 

heeft op de verdeling van bestuurlijke taken in de overheid. 

 

Vraag 30 (tevens 32) 

Inkomsten bestuurders, wanneer komt er een wet voor normering topinkomens 

voor de semi publieke sector;  

Inkomensnormering wethouders: Is de minister bereidt hierover met gemeenten 

te overleggen om te komen tot een normering? 

Worden er mensen in dienst genomen bij ministeries die meer verdienen dan de 

minister? Graag een antwoord van de minister. 

 

Antwoord 

Inkomens bestuurders: 

Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan het verwerken van opmerkingen 

uit het advies van de Raad van State in het wetsontwerp Normering bezoldiging 

topfunctionarissen publieke en semipublieke sector. Daarna kan het wetsontwerp 

via de gebruikelijke weg worden aangeboden. Wij hopen op zeer korte termijn.  

 

Inkomens ambtenaren bij ministeries: 

Er worden bij het Rijk geen arbeidsvoorwaardelijke inkomensafspraken gemaakt 

die leiden tot een inkomen boven het maximum regime uit de WNT (het 

wetsontwerp normering topinkomens), dus 130% van het huidige 

ministerssalaris. 

 

Inkomens wethouders: 

• De bezoldiging van burgemeester en wethouders is al strak genormeerd 

door regelgeving van het Rijk. Gemeenten kunnen daar in het geheel niet 

van afwijken.  

• De bezoldiging van wethouders hanteren als inkomensnorm voor 

gemeenten is de zaak van gemeenten zelf.  

Het salarisgebouw van een gemeente is een gemeentelijke aangelegenheid 

waarin ik niet kan, en niet wil treden. 
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Vraag 32 

Worden er mensen in dienst genomen bij ministeries die meer verdienen dan de 

minister? Graag een antwoord van de minister. 

 

Antwoord 

Zie antwoord bij vraag 30. 

 

Vraag 34 

Waarom bespioneren de Amerikanen in Europa Europese burgers en kan de 

minister verzekeren dat dit in Nederland gebeurd? 

 

Antwoord 

De vraag naar de motieven van de VS voor iets waarvan niet bekend is of het 

gebeurd laat zich niet beantwoorden.  

De AIVD doet onderzoek naar inlichtingenactiviteiten van ander landen in of tegen 

Nederland en treed op waar nodig.  

 

CDA 

Vraag 35 

De in het regeerakkoord geschetste ambitie om een kleinere/betere overheid te 

realiseren veronderstelt dat bij de Hoge Colleges van Staat niet “met de 

kaasschaaf” bezuinigd wordt, maar dat daadwerkelijke keuzes gemaakt worden. 

Hoe gaat deze Minister de ambitie van een kleinere/betere overheid nu eindelijk 

eens realiseren, ook voor wat betreft de Hoge Colleges van Staat. Is de minister 

bereid dit gedifferentieerd aan te pakken? 

 

Antwoord 

Vanuit het regeerakkoord hebben de Hoge Colleges een aandeel van € 14 mln. in 

de taakstelling. Het kabinet rekent op de bijdrage van de Hoge Colleges gezien 

het belang van gezonde overheidsfinanciën. De regering is van mening dat ook bij 

de Hoge Colleges efficiency winst mogelijk is.  

Zoals ik heb aangegeven in mijn brief van 11 november 2010 ga ik in gesprek 

met de colleges over de wijze van invulling.  

Ik ben vooralsnog positief over de bereidheid van de colleges om mee te werken 

aan de taakstelling en daarbij moeilijke keuzes maken hoe, en waar deze precies 

te realiseren. 

Zodra de gesprekken zijn afgerond zal ik de Kamer nader informeren. 

 

Vraag 37 

Het is de taak van deze minister om alle departementen onder de rijksbrede 

organisatie/systemen als Logius, P direkt, DWM, 4FM, RAD maar ook ZBO’s te 

brengen. Graag reactie van de Minister.  

In RA is afgesproken uitvoering te geven aan adequate aansturing van de 

centralisatie van de bedrijfsvoering 
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Antwoord 

• Zoals ik al eerder aan de Kamer heb toegezegd zal ik in het eerste 

kwartaal van 2011 uw Kamer informeren over een uitvoeringsprogramma. 

Daarbij zal ik ook op de betrokkenheid van ZBO’s ingaan. 

•  

• Daarnaast zal het programma Vernieuwing Rijksdienst (VRD) volledig 

worden uitgevoerd. Begin volgend jaar ontvangt uw Kamer een 

voortgangsrapportage over de projecten. Inzake de voortgang van de fte 

taakstelling, waarvan het grootste deel in 2010 en 2011 zal moeten 

worden opgeleverd, zal ik in het voorjaar van 2011 en het voorjaar van 

2012 aan uw Kamer rapporteren. 

• In de zesde Voortgangsrapportage Programma Vernieuwing Rijksdienst 

over 2009 staat dat de taakstelling voor de rijksdienst als geheel volgens 

planning verloopt. Volgens planning zou in dat jaar in totaal ¼ deel van de 

afslanking worden gerealiseerd.  

• In onderstaande tabel uit de zesde Voortgangsrapportage is de 

ontwikkeling van de omvang van de rijksdienst tussen 31 december 2006 

en 31 december 2009 weergegeven. Daarnaast zijn er goedgekeurde 

intensiveringsruimte en interdepartementale fte overboekingen. Conclusie 

is dat de rijksdienst eind 2009 netto 2.133 fte is gekrompen ten opzichte 

van de nulmeting. Drie ministeries zitten boven hun toegestane plafond. 

Dit zijn de ministeries van AZ, BZK en LNV. 

 

Vraag 38 

Concurrentiebeding voor politieke ambtsdragers. De casus Bos wordt aangehaald. 

Gevraagd wordt of de minister regels op dit punt (vertrouwelijkheid) kan 

formaliseren 

 

Antwoord 

Opmerking vooraf: tijdens begrotingsbehandeling van AZ is een motie die om 

meer regels vroeg, door MP afgewezen en door Tweede Kamer verworpen. 

 

1. Voor oud bewindspersonen gelden al  geheimhoudingsverplichtingen met 

betrekking tot  staatsgeheimen en ambtsgeheimen. Bij schending 

gesanctioneerd in Wetboek van Strafrecht (artt. 98 e.v. en 272). 
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2. Ook is er al een procedurele regel voor vertrekkende bewindspersoon: het 

voornemen tot het voeren van besprekingen over een toekomstige werkkring 

wordt door de bewindspersoon eerst ter goedkeuring voorgelegd aan de MP 

(brief 20 december 2002 (TK 2002 2003, 28754, nr. 1).  

 

3. Gedragsregels (eveneens brief 20 december 2002 (TK 2002 2003, 

28754, nr. 1): 

Het is gewenst dat een vertrekkende bewindspersoon bij het aanvaarden 

van een functie na afloop van zijn ambtsperiode zo handelt, dat daarmee 

niet de schijn wordt gewekt dat hij tijdens zijn ambtsuitoefening onzuiver 

heeft gehandeld c.q. verkeerd omgaat met de kennis die hij tijdens die 

periode heeft opgedaan.  

Deze gedragsregels voor bewindspersonen na afloop van hun 

ambtsperiode worden door de formateur onder de aandacht gebracht van 

de kandidaat bewindspersonen. 

 

4. Specifieke aanvulling daarop is mogelijk. Defensie bijvoorbeeld vult dit 

als volgt in: een bewindspersoon zal na beëindiging van zijn of haar 

ambtsperiode gedurende de daarop volgende twee jaar voor Defensie niet 

aanvaardbaar zijn als gesprekspartner van of namens het bedrijfsleven. 

Tevens zal een bewindspersoon na beëindiging van zijn of haar 

ambtsperiode gedurende de daarop volgen de twee jaar door Defensie op 

generlei wijze als externe medewerker worden ingehuurd. 

 

5. Aanvullend wil ik bezien hoe specifiek het punt van voorkomen van 

misbruik van vertrouwelijke informatie opgepakt zou kunnen worden in het 

kader van deze discussie. 

 

Vraag 39 

Grensoverschrijdende samenwerking/ taskforce van Gelder zou voor 2011 tot 

concrete oplossingen/ voorstellen komen. Hoe staat het hiermee? 

 

Antwoord 

 De manier van werken van de grensmakelaar heeft een forse versnelling 

aangebracht in de afhandeling van grensknelpunten. 

 Het mandaat van de grensmakelaar loopt tot begin 2011. De Raad voor 

het Openbaar Bestuur brengt in december een evaluatie uit over het GROS 

traject. Aan de hand hiervan zal ik in overleg met de 'grensregio's in 

Nederland en de betrokken buurlanden een beslissing nemen over de wijze 

waarop grensoverschrijdende samenwerking in de toekomst kan worden 

gewaarborgd.  

 Ik zal u hierna informeren over een vervolgaanpak. 

 

 

Vraag 40 
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Wat is de stand van zaken van motie De Pater. 

 

Antwoord 

Mijn ambtsvoorganger heeft naar aanleiding van de motie de Pater een onderzoek 

uitgevoerd naar de precieze bewoording van de ambtseed bij de verschillende 

gemeenten en provincies. Mede als gevolg van de kabinetswisseling zijn de 

resultaten van dit onderzoek nog niet verwerkt. Deze verwerking is nu weer 

opgepakt en een kabinetsreactie over de wijze van uitvoering van de motie wordt 

voorbereid. 

 

Uitleg: 

De Motie  De Pater (CDA) constaterende, dat de formulering van de ambtseed of 

belofte wettelijk is vastgelegd voor rijksambtenaren en politieambtenaren, maar 

niet voor ambtenaren bij gemeenten en provincies. Hierdoor week de formulering 

van de ambtseed of beloften bij de verschillende gemeenten en provincies af van 

de Rijksambtseed of –belofte. De motie verzocht de regering om de formulering 

van de eed of belofte voor ambtenaren bij gemeenten en provincies vast te 

leggen zodat voor het gehele Nederlandse rechtsgebied dezelfde bewoordingen 

geldt voor ambtseed of belofte; 

  

Over de uitvoering van de Motie  De Pater is overleg geweest tussen BZK en 

Justitie. Mijn ambtsvoorganger achtte nader onderzoek nuttig naar de vraag hoe 

de ambtseed bij gemeenten en provincies wordt afgelegd en naar de behoefte 

aan (een) formulering(en) die recht doet/doen aan andere geloofsovertuigingen 

dan alleen de christelijke. Daartoe is een klein onderzoek/quick scan gedaan 

onder gemeenten.  

 

De resultaten van dit onderzoek zijn, mede als gevolg van de kabinetswisseling, 

nog niet verwerkt. Die verwerking wordt nu echter weer opgepakt met de verdere 

voorbereiding van een kabinetsreactie over de wijze van uitvoering van de motie.  

 

D66 

Vraag 41 

Wanneer kunnen wij de plannen van de Minister voor de inrichting van het 

binnenlands bestuur en het democratisch stelsel bespreken? 

 

Antwoord 

Op dit moment voer ik gesprekken met de betrokken besturen. Op basis daarvan 

verwacht in maart te komen met een brief waarin wordt ingegaan op de 

provinciale opschaling in de Randstad, het opheffen van de Wgr plus en de 

Infrastructuurautoriteit Randstad. 

 

Vraag 43 



 12 

Voor alle gemeenten geldt dat de stapeling van controles op getrouwheid, 

rechtmatigheid, doelmatigheid  en doeltreffendheid heeft geleid tot een ware 

controletoren. Is de minister bereid te bezien welke efficiencywinst hier te boeken 

valt? 

 

Antwoord 

Ja, daar ben ik toe bereid. De afgelopen jaren is al een behoorlijk resultaat 

bereikt met de invoering van een eenvoudig verantwoordings  en 

controlesysteem voor specifieke uitkeringen. Dit systeem is geheel ingeburgerd 

als single information en single audit en wordt omarmd door gemeenten en 

provincies. Zelfs tussen medeoverheden wordt het toegepast, zoals sinds dit jaar 

ook voor de SZW uitkeringen (WSW, participatiebudget en gebundelde uitkering). 

Verdere verbetermogelijkheden zijn het uniformeren en verhelderen van de 

bestedingsvoorwaarden, minder accountantscontrole en het afbouwen van de 

onderlinge review door accountants. Dit vergt wel een adequate evaluatie. Deze 

is voorzien om te starten in de tweede helft van 2011. Inmiddels heeft mijn 

collega van het ministerie van Financiën het SiSa  systeem ook voor subsidies, 

bijv. tussen gemeenten en instellingen, geïntroduceerd.  

Er is echter meer winst te behalen. Vooral op de terreinen van doelmatigheid, 

doeltreffendheid én toezicht. Het rijk heeft hoe dan ook informatie nodig. Het is 

echter de kunst om alleen de juiste informatie te vragen. Informatie die hoort bij 

de kaderstellende rol. 

Kortom, ik zie kansen om de informatie  en controledruk te verminderen. Zeker 

met een adequate toepassing van “je gaat erover of niet” en het rijk als 

kaderstellend – klein maar kwalitatief hoogstaand  orgaan zal het resultaat 

aanmerkelijk zijn. 

 

Vraag 46 

Hoe gaat de minister om met een vrijere interpretatie van de oekaze Kok 

 

Antwoord 

De Aanwijzingen voor de rijksdienst over externe contacten van  ambtenaren 

(ook wel ‘oekaze Kok’ genoemd) zijn hier vorige week ook al aan de orde geweest 

in het debat over de begroting van het ministerie van Algemene Zaken.  

De Minister president heeft toen gezegd daar ‘soepel’ in te staan vanuit zijn 

verantwoordelijkheid voor Algemene Zaken.  

Dat de aanwijzingen een aantal dingen vastleggen  zoals de toestemming van de 

minister  vond hij verstandig, maar vormvereisten gelden daarvoor niet.  

Het staat een ontspannen contact (mits over feitelijke zaken en op initiatief van 

het kamerlid) niet in de weg. Dat was zijn conclusie vorige week. Het is niet nodig 

om de regels op dit punt aan te scherpen. 
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CU 

Vraag 51 

Wat zijn de kerntaken van de Rijksoverheid? Wat zijn de kerntaken van de mede

overheden (+ decentralisatie)? Wat is uw visie op de kerntaken van de 

Rijksoverheid, Provincies en Gemeenten? 

 

Antwoord 

 De discussie over de kerntaak van de overheid is in het verleden 

regelmatig gevoerd en doorgaans weinig vruchtbaar gebleken. Dit 

betekent niet dat het niet mogelijk is om taken aan te wijzen die in ieder 

geval door de overheid worden verricht. Die treft u op verschillende 

plaatsen aan in het statuut en in de Grondwet. Tegelijk is het heel wel 

mogelijk om te komen tot een nadere taakverdeling tussen de 

bestuursniveaus. 

 In het regeerakkoord is opgeschreven dat de kerntaken van provincies 

liggen in het ruimtelijk economisch domein. Dit sluit aan bij het advies van 

de commissie Lodders. Dit betekent ook dat er geen taken meer zijn voor 

de provincies in het sociale domein. Het provinciefonds zal op deze taken 

worden aangepast, waarbij ook rekening wordt gehouden met de 

vermogenspositie van provincies. Ik heb toegezegd aan uw kamer om in 

januari een besluit te nemen over het nieuwe verdeelmodel.   

 De kerntaken van de gemeenten liggen op het sociale domein en de 

directe leefomgeving. 

 

Vraag 52 

Wat is het effect van de bezuinigingen op de brede doeluitkering vervoer van 

provincies? 

 

Antwoord 

 De BDU verkeer en vervoer wordt uitgekeerd aan de provincies en de Wgr

plusgebieden. 

 Dit onderwerp maakt geen deel uit van mijn portefeuille. Ik verwijs u 

graag naar mijn collega van I&M. 

 

 

 

Vraag 55  

De verschillende departementen passen hun eigen wetgeving aan voor de BES. 

Hoe geeft de Minister een zorgvuldig vervolg op terreinen waar wetgeving nog op 
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zich laat wachten? Graag een totaaloverzicht zodat de TK de voortgang van 

wetgeving voor de BES kan volgen. 

 

Antwoord 

Nu de transitie een feit is en de BES onder het Nederlandse staatsbestel vallen, is 

er geen coördinerende rol meer weggelegd voor de Min BZK. De verschillende 

vakministers zijn op hun eigen terreinen verantwoordelijk en dus ook  

aanspreekpunt. Tijdens het WGO en de plenaire afronding van de ABES 2A, 2B en 

3 ben ik al op dit punt ingegaan. 

 

De Rijksvertegenwoordiger zal halfjaarlijkse rapportages aan de Kamer sturen. 

Hieruit zullen ongetwijfeld knelpunten naar voren komen. 

 

Overigens: er is afgesproken een periode van legislatieve terughoudendheid van 

5 jaar in acht te nemen. 

Toegezegd is om een overzicht te maken van wetgeving die nu van toepassing is 

en de wijzigingen daarin te melden bij de halfjaarlijkse rapportage. 

 

Vraag 56 

Kan de Minister toezeggen dat de Stichting Project – de winnaar van het Appeltje 

van Oranje – in de huidige vorm door kan blijven gaan? 

 

Antwoord 

Het betreft hier een project in de sfeer van het onderwijs en de werkgelegenheid 

voor jongeren. Dit valt onder de politieke verantwoordelijkheid van de ministers 

van OCW en SZW. De vraag in hoeverre dit vanuit Nederland ondersteuning 

verdient is dan ook aan de genoemde bewindspersonen.  

 

 

SGP 

Vraag 64 

Bestuur/opschaling/decentralisatie. Hoe komt het nieuwe huis van Thorbecke er 

precies uit te zien. Wat wordt er opgelost. Wat betekent het voor het 

takkenpakket voor de provincies. Welke gevolgen hebben de bezuinigingen. 

Graag een concrete bouwtekening van de minister. 

 

Antwoord 

Ik geef mijn reactie op dit voorstel in mijn brief die ik in maart 2011 naar uw 

kamer zal sturen. In deze brief geef ik mijn visie op het binnenlands bestuur, de 

Wgr plus, provinciale opschaling en de infrastructuurautoriteit. 

 

 

Vraag 68 
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Wat gaat de minister doen met het advies van de staatscommissie grondwet? 

Bijvoorbeeld 2/3 meerderheid bij Europese regelgeving. 

Wanneer komt de regering met een reactie op het stuk van de staatscommissie 

grondwet? 

 

Antwoord 

Voor 11 februari 2011 kunt u van het kabinet een reactie verwachten op het 

advies van de staatscommissie, dan wel een bericht dat u die reactie op een later 

tijdstip zal ontvangen.  

Ik streef naar het eerste, maar gelet op de omvang van het advies en de 

reikwijdte van de daarin gedane voorstellen kan ik het laatste niet uitsluiten. 


